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tlačová tajomníčka 

Dobrý deň, všetkých vás vítam na dnešnej tlačovej konferencii k strednodobej predikcii P3Q 

2011. Rada by som vás hneď zo začiatku poprosila, aby ste dodržali embargo na všetky 

správy do konca tlačovej konferencie a rada by som vám predstavila pána guvernéra Jozefa 

Makúcha, ktorý vám predstaví strednodobú predikciu a taktiež generálnu riaditeľku odboru 

menovej politiky, pani Renátu Konečnú. Takže teraz by som poprosila pána guvernéra o jeho 

príhovor. 

 

Jozef Makúch, guvernér NBS 

Ďakujem pekne. Netradične budem mať najprv jednu úvodnú vetu. Tá veta znie - Národná 

banka Slovenska očakáva schválenie dodatku EFSF, tzv. euroval. Národná banka dáva do 

pozornosti, že Národná rada bude rozhodovať o tom, či Slovenská republika bude 

v budúcnosti dostatočne dôveryhodný a akceptovateľný štát pre okolité krajiny v eurozóne.  

A teraz ideme k predikcii - septembrová strednodobá predikcia P3Q 2011 bola 

vypracovaná v prostredí neistoty ďalšieho vývoja na finančných trhoch a jej dopadu na 

globálny makroekonomický vývoj. Základný scenár aktuálnej strednodobej predikcie však bol 

založený, podobne ako momentálne dostupné odhady iných inštitúcií, na postupnej 

stabilizácii na finančných trhoch a tým aj indikátorov sentimentu a na ďalšom neprehlbovaní 

celkovej nedôvery. Vývoj slovenskej ekonomiky bol v prvom polroku 2011 priaznivejší 

v porovnaní s pôvodnými odhadmi, a to najmä v dôsledku vývoja zahraničného dopytu. 

Domáca časť ekonomiky zostala naďalej mierne utlmená. V aktuálnom roku by malo dôjsť 

k spomaleniu rastu hrubého domáceho produktu v porovnaní s rokom 2010, a to vplyvom 

konsolidácie verejných financií, spomaľovania zahraničného dopytu a vplyvom 

pretrvávajúcej negatívnej spotrebiteľskej nálady. V strednodobom horizonte sa očakáva 

mierne zrýchľovanie ekonomického rastu v dôsledku tak oživenia domácej časti ekonomiky, 

ako aj pokračujúceho rastu svetovej ekonomiky. Pozitívny vývoj v domácom dopyte by mal 

byť sprevádzaný postupným zmierňovaním príspevku do čistého exportu. V porovnaní 

s predchádzajúcou predikciou došlo k spomaleniu ekonomického rastu v celom horizonte 

prognózy, a to vplyvom zníženia odhadovaného rastu zahraničného dopytu, ako aj konečnej 

spotreby domácností. Rast zamestnanosti bol na základe údajov, ktoré publikoval Štatistický 

úrad Slovenskej republiky v prvom polroku 2011, tiež mierne rýchlejší ako sa očakávalo 



v predchádzajúcej predikcii. Na celom horizonte prognózy sa očakáva pokračovanie rastu 

zamestnanosti, v porovnaní s predchádzajúcou predikciou by však malo dôjsť k nižšiemu 

rastu pracovných miest vplyvom predpokladaného pomalšieho ekonomického vývoja. 

V cenovom vývoji by malo byť v tomto roku prechodne obdobie rastu inflácie v dôsledku 

zvýšenia regulovaných cien. Od roka 2012 by sa mal rast cien postupne spomaľovať, a to 

vplyvom odznenia efektov zvýšenia nepriamych daní, vysokých cien potravín a energií. 

V porovnaní s júnovou strednodobou predikciou je cenový vývoj v nasledujúcom období 

mierne pomalší. V aktuálnej predikcii hrubého domáceho produktu prevládajú riziká smerom 

nadol v celom horizonte predikcie. Najvýznamnejším rizikom je možné pokračovanie 

súčasného prepadu ekonomického sentimentu ovplyvneného situáciou na finančných trhoch 

v eurozóne a následného spomalenia globálneho ekonomického rastu. V oblasti cien neboli 

identifikované výrazné riziká. V nasledujúcom období by však mali byť ovplyvnené 

pretrvávajúcim negatívnym rizikom slabšieho zahraničného dopytu. Ďakujem za pozornosť. 

 

tlačová tajomníčka 

Ďakujem veľmi pekne. A poprosila by som teraz pani Konečnú o jej prezentáciu. 

 

Renáta Konečná, generálna riaditeľka odboru menovej politiky NBS 

Vážené dámy a páni, dovoľte, aby som v takejto ako tradične grafickej podobe doplnila pána 

guvernéra a uviedla zopár čísiel. Detailnejšie informácie a viac údajov potom nájdete v našej 

predikcii, ktorá bude publikovaná na webovej stránke, odhadujem niekedy medzi treťou 

a štvrtou hodinou dnes.  

Takže dovoľte, aby som začala tým, že nachádzame sa v zaujímavej situácii a robiť 

predikciu vo všeobecnosti je ťažké a niekedy obzvlášť ťažšie s tým, že musíme teda sa jednak 

rozhodnúť kde sme, zorientovať, a potom kam budeme smerovať. A k tomu je v podstate 

dôležité, aké indikátory si vyberieme a ako zhodnotíme jednak ich aktuálny a očakávaný 

vplyv na ekonomický vývoj a zároveň aj ich smerovanie. Takže teraz dovoľte teda predstaviť 

to, ako sme sa s tým v Národnej banke v podstate popasovali. 

Začnem predpokladmi, a to, ako zvyčajne technickými predpokladmi. Keď si pozriete, 

to sú tie šedé riadky - v porovnaní s našimi júnovými odhadmi, respektíve s odhadmi, ktoré 

čerpáme z Európskej centrálnej banky, tak nedošlo k výrazným zmenám, či už dynamiky cien 

ropy alebo neenergetických komodít alebo výmenného kurzu. To znamená, že z tejto časti 

technických predpokladov nám nevyplynuli žiadne podstatnejšie zmeny v septembrovej 

strednodobej predikcii. Čo sa týka nášho okolitého prostredia, ako ďalšieho z predpokladov, 



je predikcia eurozóny. Tá bola zverejnená začiatkom septembra a ja teda len v stručnosti 

zopakujem, že v druhom štvrťroku sa ekonomická aktivita eurozóny spomalila s tým, že 

viaceré z faktorov tohto spomalenia by mali pretrvávať aj v ďalšom období. Medzi ne patrí 

jednak sprísňovanie fiškálnych politík, prísnejšie podmienky úverovania, neistota a to všetko 

súvisiaca s rastom rizikových prémií a zhoršujúcou sa dôverou spotrebiteľov 

a podnikateľských subjektov. V dôsledku toho v podstate v porovnaní s júnovou predikciou 

bol zúžený interval odhadu HDP eurozóny v celom horizonte prognózy. Je to vidieť v roku, 

v júni, v septembri oproti júnu - došlo k zníženiu spodnej hranice a takisto k zníženiu k dolnej 

hranice, čiže ECB-čka revidovala rast HDP na rok 2011 a takisto ho znížila aj na rok 2012. Je 

to pekne vidieť, ako sa  znížila najmä horná hranica predikovaného intervalu. To znamená, že 

z hľadiska Slovenka ide jednoznačne - a keď si pozrieme aj predikcie iných inštitúcií, 

z hľadiska globálneho ekonomického vývoja - ide jednoznačne o spomalenie zahraničného 

dopytu, čo je jeden zo základných predpokladov, ktorý bol v tejto strednodobej predikcii 

použitý. Čo sa týka inflácie, v tomto roku by sa mala predikcia inflácie eurozóny hýbať na 

2 %, ale s tým, ako uplynie vplyv rastu cien energie a potravín, tak by sa opätovne v ďalšom 

roku mala vrátiť pod cieľ. V predikcii inflácie nedošlo k výraznejším zmenám v septembrovej 

predikcii v porovnaní s júnovou predikciou, to znamená, že importované ceny pre Slovensko 

nebudú predstavovať nejaký výraznejší zásah do našej predikcie v porovnaní s tou 

predchádzajúcou. A teraz ako sa to celé prejavilo v predikcii Slovenska na tento a ďalšie dva 

budúce roky. Čiže okrem týchto technických predpokladov, ktoré sú najmä v znamení 

spomalenia zahraničného dopytu, sme mali k dispozícii aj štruktúru HDP, ktorá bola 

zverejnená začiatkom septembra za druhý štvrťrok. A jednoznačne môžeme teda konštatovať, 

že na jednej strane máme rastúcu zamestnanosť, na druhej strane máme rastúce nominálne 

mzdy, ale v dôsledku vyšších cien máme klesajúce reálne mzdy. A to teda aj napriek 

priaznivému vývoju v zamestnanosti a pretrvávajúcej neistote domácností sa prejavilo v ich 

nízkej, respektíve v nulovej spotrebe. Tá bola teda výrazne nižšia v porovnaní s tým, ako sme 

očakávali a preto tento spôsob reakcie domácností smerom k nižšej spotrebe a k vyššiemu 

sklonu k úsporám sme uplatnili v celom horizonte prognózy, či už v roku 2011 alebo aj 

v nasledujúcich rokoch. Konečná spotreba vlády v súvislosti s prebiehajúcou konsolidáciou 

zaznamenala záporné dynamiky. Čo v rámci domáceho dopytu rástlo, boli fixné investície. Na 

trhu práce bol tak ako pri vývoji HDP priaznivejší vývoj ako sme čakali. Pri HDP to bol 

rýchlejší alebo výraznejší vplyv čistého exportu. Na trhu práce bol ten vývoj takisto 

priaznivejší ako sme očakávali. Ale v dôsledku toho, že znižujeme odhadovaný rast 

ekonomiky, tak by sa toto malo prejaviť v ďalších obdobiach aj na spomalení dynamiky rastu 



zamestnanosti. Každopádne rast ekonomiky aj rast zamestnanosti zatiaľ odhadujeme, že by sa 

proste mal prejaviť, ale na nižších úrovniach ako bolo v júni. V oblasti inflácie, vzhľadom na 

to, že bolo rozhodnuté o zvýšení regulovaných cien od polroka tohto roka, náš predpoklad bol 

od začiatku roku 2012, tak došlo k istému presunu tohto faktora a jeho vplyvu na infláciu 

z roku 2012 do roku 2011, preto inflácia by mala byť v tomto roku rýchlejšia 

a v nasledujúcom pomalšia. Čo sa týka strednodobého horizontu, presne v intenciách, teda 

jednak roku 2011 a jednak tých prijatých technických predpokladoch, a to je nižšia dynamika 

rastu zahraničného dopytu, sme znížili dynamiku rastu HDP, takisto aj konečnej spotreby 

domácností a takisto sa to prejavilo aj na trhu práce, kde očakávame rast zamestnanosti, ale 

opätovne na nižších úrovniach. A rast inflácie by sa mal - rast cien spotrebiteľských by sa mal 

spomaľovať. Tam v porovnaní s predchádzajúcou predikciou nedošlo k výraznejším zmenám. 

A teraz ako to vyzerá v číslach. Keď si pozriete HDP v celom horizonte prognózy je 

spomalenie rastu o 0,2, o 0,9 a o 0,2. Okrem tých technických predpokladov, ktoré som 

spomínala, a to je v podstate nezmenená v porovnaní s júnom úroveň cien ropy, nižší 

zahraničný dopyt, je potrebné pri predikcii HDP spomenúť ešte jeden predpoklad, 

najdôležitejší, a to je ten, že podobne ako eurozóna a ostatné medzinárodné inštitúcie 

predpokladáme, že neistota, ktorá momentálne panuje na finančných trhoch by sa nemala 

ďalej prehlbovať, mala by sa stabilizovať táto situácia a to je hlavný predpoklad, na ktorom je 

založená predikcia vývoja ekonomiky a aj napriek tomu, že sme znížili úrovne v porovnaní 

s júnom, je jasne vidieť rastúci trend ekonomiky SR, ktorý je založený na týchto uvedených 

predpokladoch. Samozrejme scenárov možného vývoja môže byť niekoľko, ale bolo treba 

zvoliť jeden, momentálne sa javiaci najpravdepodobnejší. S tým že, ako som už spomínala, 

s jednak presunom vývoja regulovaných cien ako aj spomalením ekonomického rastu by sa 

toto malo prejaviť v cenovom vývoji. Mierne zrýchlenie v 2011-tom a potom spomalenie 

v 2012-tom, pod 3 % v 2013-tom. Zamestnanosť by, tak, ako som hovorila, mala 

zaznamenávať rasty, ale tie by mali byť miernejšie v súvislosti s odhadovaným vývojom 

spomaľovania ekonomiky. Samozrejme, vzhľadom na to, v situácii v akej sme, vidíme, že sa 

spomaľuje priemyselná produkcia v eurozóne, aj na Slovensku, klesajú, respektíve sú 

volatilné indikátory dôvery, tak vidíme v reálnej ekonomike jednoznačne riziká smerom nadol 

v celom horizonte prognózy. Čo sa týka inflácie, tam sú pre tento rok riziká vybilancované. 

V nasledujúcich rokoch v súvislosti s rizikom možného zníženia ekonomického rastu alebo 

tohto rizika, tie riziká v inflácii prevládajú smerom nadol. Vzhľadom na už viackrát 

spomenutú prevládajúcu neistotu, ktorá je vidieť vo vývoji indikátorov ekonomického 

sentimentu, je otázne jednak tieto indikátory kam budú smerovať a druhá vec je v akom 



rozsahu sa zatiaľ tieto očakávania prejavia vo vývoji reálnej ekonomiky. A preto sme 

v podstate sa snažili na túto neistotu pozrieť aj s tým smerom ju kvantifikovať a zverejnili 

sme v rámci textu strednodobej predikcie aj istý scenár, ktorý by sme mohli charakterizovať 

ako riziko predikcie, že indikátory dôvery sa prejavia aj v reálnych číslach. Ale samozrejme 

stále máme na pamäti a máme zohľadnený predpoklad toho, že neistota a indikátory sa 

nebudú ďalej prehlbovať a budú sa postupne stabilizovať. A tu sa dostávam k zhrnutiu, kde 

teda ešte raz pripomeniem technické predpoklady, z nich najdôležitejšie spomalenie 

zahraničného dopytu, ale stále pripomínam, že je odhad jeho ďalšieho rastu. Základný scenár 

je založený na postupnej stabilizácii finančných trhov a na ďalšom neprehlbovaní sentimentu. 

Predikcia HDP je nižšia v porovnaní s júnovou predikciou. Takisto aj predikcia trhu práce 

a cien. A riziká máme identifikované smerom nadol. Ďakujem za pozornosť. 

 

tlačová tajomníčka 

Ďakujem veľmi pekne aj pani Konečnej. Poprosila by som teraz otázky, páči sa. 

 

Magda Tóth Želeňáková, Slovenská televízia 

Chcem sa opýtať pána guvernéra - vy očakávate mierny rast zamestnanosti. V prípade, že by 

sa naplnil scenár a Slovensko by zablokovalo euroval, poklesla by zrejme aj dôveryhodnosť 

našej krajiny, nedošlo by teda skôr k poklesu zamestnanosti a prípadne ešte aj odlivu 

zahraničných investícií? Ako vy vidíte tento možný scenár, aké by to malo dopady na 

Slovensko? Ďakujem. 

 

Jozef Makúch, guvernér NBS 

Ďakujem pekne za otázku. Ja len zopakujem stanovisko, že Národná banka očakáva 

schválenie eurovalu, takže nebude špekulovať o tom, čo by bolo, keby nebol schválený. 

 

redaktor 

Ja by som mal viacero otázok. Pripúšťa Národná banka povedzme medzikvartálne poklesy 

v ekonomikách ako je Nemecko, Česká republika, Francúzsko? To bola prvá otázka. Ďalšia 

je, či by podľa vás bolo v rozpočte vhodné vytvoriť väčšiu rezervu ako je tá terajšia na úrovni 

246 miliónov EUR z dôvodu rizík, o ktorých ste hovorili pred chvíľou? Ďalšia otázka je, že či 

by náš rating nejakým spôsobom ohrozilo to, ak by nebol dodržaný plánovaný deficit či už 

v tomto alebo budúcom roku? Predposledná otázka je, že či môžete potvrdiť, že existuje 

v Bruseli, nejaký dalo by sa povedať, nejaký plán B v prípade neschválenia eurovalu, teda že 



by tie kompetencie, respektíve všetky tie záležitosti, ktoré mal riešiť euroval, riešila Európska 

centrálna banka - a či by ste potom mohli teda prakticky povedať, ako by to prakticky 

vyzeralo. Vy ste medzi rizikami uviedli ešte ďalšie konsolidačné – uviedli ste, že medzi 

rizikami sú aj ďalšie konsolidačné opatrenia, tie by mohli znížiť hospodársky rast. Tak by 

som sa vás chcel spýtať, ktoré z tých predstavených opatrení podľa vás by bolo vhodné prijať 

v súvislosti s tým, že by sa to nedotklo nejak extrémne ekonomického vývoja, respektíve 

rastu. 

 

Jozef Makúch, guvernér NBS 

Dobre, ďakujem pekne. Pokiaľ ide o poklesy v spomínaných krajinách, samozrejme sa 

vylúčiť nedajú a bol už spomínaný, že máme aj nejaký náhradný scenár, nie je to samozrejme 

predikcia, ale nejaký negatívny scenár v prípade, že by ten vývoj bol nie tak dobrý, ako 

predikovaný. Na druhej strane zaznievajú aj dobré správy. Pán Schäuble, minister financií 

Nemecka oznámil, že tretí kvartál sa vyvíja lepšie, ako bol očakávaný, čiže je tam aj nejaký 

náznak optimizmu, nie len pesimizmus. Pokiaľ ide o rozpočet, neviem o aký rozpočet a akú 

rezervu ste mali namysli, pretože rozpočtov je veľa a rezerv tiež. Mohli by ste upresniť?  

 

redaktor 

Štátny rozpočet a rezervu, ktorá sa skladala v posledných dňoch v podstate. 

 

Jozef Makúch, guvernér NBS 

Slovenský štátny rozpočet? 

 

redaktor 

Áno, jasné. 

 

Jozef Makúch, guvernér NBS 

Tak k slovenskému štátnemu rozpočtu sa Národná banka nevyjadruje, čiže nebudem sa 

vyjadrovať ani teraz k štátnemu rozpočtu a takisto sa nebudem tým pádom vyjadrovať ani 

k ďalším konsolidačných opatreniam. Je to výsostná parketa pána ministra financií Mikloša. 

Pokiaľ ide o rating, deficity sú jedny zo sledovaných samozrejme parametrov, ktoré 

rozhodujú o tom, aký rating bude. Ale opäť, metódy ratingových agentúr sú ich metódy, ktoré 

nie vždy aj vieme aké vôbec sú a na základe čoho ratingovky rozhodujú. Čiže je možné, že to 

bude mať vplyv na zmenu ratingu alebo výhľadu, ale zvažujú sa tam aj iné parametre, mnoho 



iných parametrov, ktoré naozaj nebudem za ratingové agentúry špekulovať, čo bude mať akú 

váhu, aké bude rozhodnutie. Pokiaľ ide o Brusel, nezúčastňujem sa žiadnych rokovaní 

v Bruseli, čiže neviem vám povedať, aké plány v Bruseli sú. 

 

pani Tkáčová, TA3 

Uviedli ste, že Národná banka očakáva schválenie eurovalu, že ho Slovensko jednoducho 

schváli. Spýtam sa takto - vyvíjali ste možno alebo plánujete nejakú iniciatívu smerom 

k politickým stranám, aby dospeli k nejakej dohode? Ďakujem 

 

Jozef Makúch, guvernér NBS 

Nevolal by som to iniciatíva, ale v poslednom období sa zúčastňujem na zasadnutí vlády 

a mal som možnosť, privilégium, povedať svoj názor na rokovaní vlády. Čiže myslím, že je to 

dostatočná iniciatíva vrátane trebárs dnešnej tlačovej konferencie. Takže názor Národnej 

banky je jednoduchý, zrozumiteľný a jasný, takže myslím, že viac k tomu netreba. Verím 

tomu, že Slovensko má dosť erudovaných politikov, ktorí dokážu zvoliť postupnosť krokov 

a nástroje, ktorými k požadovanému výsledku prídu. Ďakujem. 

 

redaktor 

Ak by som mohol, ešte by som doplnil tú otázku k tomu, že by Európska centrálna banka 

prevzala niektoré kompetencie eurovalu - ja som tam možno nešťastne povedal ten Brusel. 

Tak či teda máte informácie o tom, že Európska centrálna banka by v prípade krachu eurovalu 

riešila záležitosti, ktoré mal riešiť euroval a teda ako by to prakticky vyzeralo. 

 

Jozef Makúch, guvernér NBS 

Pokiaľ ide o Európsku centrálnu banku, tak jediná vec, ktorú robí v súvislosti s eurovalom je, 

že po oznámení 21. júna, sa prijme rozšírenie eurovalu. Bolo jasné, že na to treba určitý čas, 

tak Európska centrálna banka obnovila nákup dlhopisov, takzvaný SMP program, s tým, že to 

aj pomenovala ako dočasné riešenie, ako nejakú „bridge operation“, čiže nejaký most, ktorý 

má preklenúť to časové obdobie pokiaľ euroval, rozšírený euroval, začne fungovať. Pokiaľ 

ide o nejaké ďalšie opatrenia, keď budú potrebné, Európska centrálna banka využije 

samozrejme nástroje, ktoré jej príslušné dohody umožňujú. Momentálne Európska centrálna 

banka pracuje v tom režime, ktorý poznáme, čiže čakáme na definitívne rozhodnutie politikov 

o eurovale. Hlavne je teraz ťah na bránku, povedané tak ľudovo, na strane politikov 

jednotlivých vlád, parlamentov a samozrejme Európskej komisie, eurogrupy EKOFINu.  



 

pani Demešová, Televízia Markíza 

Ja by som mala otázku k mzdovým výdavkom Národnej banky Slovenska. Ako sa budú 

vyvíjať budúci rok? Plánujete nejaké škrty v tejto oblasti? Ak áno, aké? Ďakujem. 

 

Jozef Makúch, guvernér NBS 

Myslím, že otázka je mimo záberu tlačovej konferencie, vyjadroval som sa k tomu minule 

v Národnej rade Slovenska, keď sme mali príslušný materiál v Národnej rade. Momentálne 

nemám podklady. Pokiaľ ide, čo si dobre pamätám, tak nárast základných miezd, ktorý býva 

pravidelne v apríli, máme dohodnutý v kolektívnej zmluve na tento aj budúci rok - nula. Sú 

samozrejme iné zložky, ktoré ovplyvňujú mzdový fond ako celok, čiže rôzne kompenzácie, čo 

sú tam, nemocenské a podobné veci. Ale bližšie k tomu naozaj sa vám neviem vyjadriť. 

Dneska sme nemali na rokovaní Národnej banky rozpočet a takúto otázku som jednoducho 

neočakával, pretože je mimo témy dnešného stretnutia. Ďakujem. 

 

Leoš Rousek 

Pane guvernére, stejně bych se dovolil zeptat, jste naznačil, že ECB je připraveno použít 

všechny nástroje, ke kterým má oprávnení, z pohledu následujíciho jednání řídícího výboru, 

uvažuje se o zavedení dvanácti-mesiční facility na výkup obligací bankovních institucí? 

 

Jozef Makúch, guvernér NBS 

V ECB nezvykneme prejudikovať rozhodnutia, keď bude potrebné prijať 12-mesačnú facilitu, 

určite ju Európska centrálna banka prijme. Záleží od toho, aká bude situácia na trhu, ako bude 

zhodnotená táto situácia, prijme sa rozhodnutie, ktoré je potrebné prijať. 

 

Leoš Rousek 

A v této souvislosti bych měl ešte jednu doplňujíci otázku. Nezdá se vám - zajímal by mně 

váš názor - jestli v této chvíli právě rozhodování o těchto nástrojích je možná v této fázi 

a situaci ekonomické důležitejší než samotné rozhodování o sadzbách? 

 

Jozef Makúch, guvernér NBS 

Všetky rozhodnutia sú rovnako dôležité, ECB rozhoduje ako jeden komplex, čiže aj 

ekonomiku chápeme ako komplex. Nemá zmysel hovoriť, čo je dôležitejšie, čo je menej 

dôležité v týchto súvislostiach. 



 

redaktor 

Ja sa ešte chcem spýtať na ten váš ekonomický outlook pre eurozónu, keby ste ho mohli 

zhrnúť. Vidíte tam možnosť, že by teda eurozóna sa prepadla do recesie? A v tej súvislosti sa 

chcem spýtať - sú na programe dňa aj úvahy o znižovaní úrokových sadzieb? Ďakujem. 

 

Jozef Makúch, guvernér NBS 

Opäť, budúci týždeň budeme mať rokovanie, čiže nebudem prejudikovať prípadné 

rozhodnutie o sadzbách, nie je to zvykom, takže to neurobím ani teraz. Pokiaľ ide o recesiu, 

tak neviem o tom, že by sme hovorili o recesii - hovoríme o rizikách smerom dole, čiže 

downsize risks, nie o recesii. Osobne som toho názoru, že hrozba dvojitého W je nižšia ako sa 

niekedy všeobecne hovorí, takže samozrejme vždy je tam určitá pravdepodobnosť, ale 

nemyslím si, že je veľká. Čiže vývoj bude horší, očakávame spomalenia, ale osobne 

neočakávam recesiu. 

 

Renáta Konečná, generálna riaditeľka odboru menovej politiky NBS 

Prepáčte, ja by som len ešte doplnila, že to nie je naša predikcia eurozóny, ale je to predikcia 

staffu, teda pracovníkov ECB-čky, ktorá bola zverejnená 8. septembra a my ju používame ako 

jeden z technických predpokladov v našej predikcie. 

 

redaktorka, SME 

Dobrý deň, pán guvernér, ja by som sa chcela opýtať na váš osobný názor, ako vy vnímate to, 

že Európska centrálna banka skupuje dlhopisy problémových krajín, čiže mňa zaujíma váš 

osobný názor, keďže z ECB-čky prenikajú rôzne názory na túto tému. A ste vy zástancom 

znižovania sadzieb v súčasnosti? Ďakujem. 

 

Jozef Makúch, guvernér NBS 

Pokiaľ ide o sadzby, svoj názor vyjadrím na rokovaní ECB, to privilégium mi zostáva, takže 

nebudem sa vyjadrovať dopredu, som to dneska povedal. A tá prvá časť? 

 

redaktorka, SME 

To sú nákupy dlhopisov zo strany ECB. 

 

Jozef Makúch, guvernér NBS 



Pokiaľ ide o nákupy dlhopisov, už som to vysvetľoval pred chvíľou, že to chápeme ako 

dočasné opatrenie, ktoré slúži na preklenutie času pred prijatím politických rozhodnutí, 

ktorých zodpovednosť je v prvom rade na strane politikov. 

 

Leoš Rousek 

Ještě jestli bych mohl k tým nástrojům - je možné i uvažovat o tom, že by ECB přistoupila na 

nákup těch krytých bondů, krytých obligací komerčních bank a jiných komerčních institucí – 

hovořím o covered bonds? A jaký je váš osobný názor na tento instrument a jeho využití? 

 

Jozef Makúch, guvernér NBS 

Opäť len zopakujem, ECB použije také nástroje, ktoré bude pokladať za adekvátne v situácii, 

ktorú bude mať práve na stole pri rokovaní, ktorú bude mať dostatočne zanalyzovanú 

a zdokumentovanú. Čiže nebudem špekulovať o tom, aké nástroje to budú a v akom rozsahu 

a podobne. 

 

tlačová tajomníčka 

Ďakujem pekne. Posledná otázka, ak ešte teda nejaká je - ak nie, tak vám veľmi pekne 

ďakujem. Týmto by som skončila embargo a prajem ešte veľmi pekný deň. 

 

Jozef Makúch, guvernér NBS 

Ďakujem pekne aj ja. 

 


